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HASAT ETMEK İÇİN BUDAMANIZ GEREKİR 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm: 

ّل ىًدھُ نُآرُْقلْا ھِیفِ لَزِنُأ يذَِّلا نَاضَمَرَ رُھْشَ نِاَقرُْفلْاوَ ىَٰدھُلْا نَمِّ تٍاَنِّیَبوَ سِاَّنلِ  

(Kuran 02:185). ‘Şehru Ramadâne-lleżî unzile fîhi-lkur-ânu huden linnâsi 
vebeyyinâtin mine-lhudâ velfurkân’, ‘Ramazan ayı, ki onda Kuran, insanlara yol 
gösterici ve doğruyu yanlıştan ayırıcı belgeler olarak indirildi.’ Sadaka Llāhu l-‘Aẓīm.  

Allah Azze ve Celle Kur’an-ı Azimuşşan’da Ramazan ayını tazim ediyor. O ay 
ki Kur’an O'nda nâzil oldu, bereketli oldu. Hidayet ayıdır. Müslümanlara, insanlara, 
hepsine bereket ayıdır, hidayet ayıdır diyor Allah Azze ve Celle. Peygamber 
Efendimiz de Ramazan ayına bereketli ay diye buyuruyor. Bu ay ki yapılan hayır, 
hasenat, ibadetler yüzden yedi yüze, sekiz yüze kadar daha fazla Allah Azze ve Celle 
kendi, “Ben kimseye söylemeden istediğim kadar veririm.” Ama en azından yüz defa 
daha fazla başka aylara göre. Başka aylardan daha faziletlidir. 

Onun için bu ayda zekât, dediğimiz gibi, her zaman verilebilir ama Ramazan 
ayında verilince hem fazla sevap kazanmış oluyor hem vaktini şaşırmıyor insan. 
Öteki, senenin herhangi bir ayınında verebilir zekâtı. Ama bu ay faziletli, faziletli 
daha fazla olduğu için karıştırmaz o vakit. “Şu aydan verdim, bu aydan verdim” diye. 
Yok bunun hesabı Ramazan’dan Ramazan’a verilir. Zekât da mal eksilmez zekâttan. 
Zekâttan mal çoğalır. Sanma ki “Ben birşey haksız alıp da birşey kazanacağım.” 
Kazanmazsın. Çünkü o hakkın değildir artık. Bir sene geçti mi - nisabı dediği yani 
yeterli kadar parası olan insan onu bir sene geçti mi onu ödemesi lazım. Ödemese 
hak yemiş olur. 

Bu nasıl - şimdi misal olarak biz ağaçları koca ağaç oluyor. “Bırakalım bu ağacı 
budamayalım. Çok meyve versin” diye şey yapar bırakırlar. Budamasan meyvesi 
küçük olur yahut kötü olur. Budayınca, koca ağacı yarısı kadar bırakıyorsun. O 
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verdiği meyveler, üstündeki şeyler güzel oluyor, iyi oluyor. Toplaması rahat oluyor. 
Fazla da oluyor aslında. Yani insan zannediyor ki ben ağacı buda budadım mı çok 
şey gidecek. Halbuki budamazsan daha az vermiş olur. İçine giremezsin tikeninden 
şeyinden. İstifade edemezsin. Zekât da aynı şekildedir yani. Malı çoğaltır, 
bereketlendirir. Çünkü Allah Azze ve Celle rızasını Peygamber Efendimiz صلى الله عليه وسلم rızasını 
almış olursun. Fakir fukaranın da hakkını vermiş olursun. 

Onun için bu ay, şimdiden söylemek lazım ki insan nefsini yensin. Nefsine 
mağlup olmasın. Nefsine kanmasın. Şeytana kanmasın. Şeytan nefistir diyorlar, “Ya 
sen bu kadar vereceksin, nereden kazanacaksın.” Kazanmayı bırak, kaybediyorsun 
diyor. “Bu kadar zarara giriyorsun, bu kadar bin lira veriyorsun ki” onu çok 
zannediyor insan. Halbuki Allah Azze ve Celle vermişse, demek ki onu sana istifade 
edesin diye vermiş. Vermesen o vakit sana da Allah Azze ve Celle keser yahut başka 
yerden çıkarır. Allah جل جلاله muhafaza etsin. 

Vermesen, dediğimiz gibi - çoğalmasını, azalmasını bırak - başka yerden çıkar. 
On misli verir. Allah جل جلاله muhafaza etsin. Umurları olmaz. Gözünü kırpmadan verir 
ele sıkıştığı vakit, bir şey olduğu vakit insanlar. Ama rahat olunca, Allah Azze ve 
Celle’nin emri olunca safsaklar, “şimdi veririm ya sonra veririm” derken o geçmiş 
olur. Hadi unuttuk diye geçer. 

Ona dikkat etmek lazım. Bu Ramazan ayı oruç herkes tutar. Namaz herkes 
kılar. Tabi yani dediğimiz gibi, herkes dediğimiz de: milletin çoğu kılmıyor, oruç 
tutmuyor; o mühim değil de. Tutanlar da zekatını zor geliyor onlara vermek. Alim, 
hoca, şeyh, hacı, hoca: onlara bile zor gelir yani. İlla onlar yüzde yüz veriyor 
diyemezsin. Nefsine galip olması lazım ki versin. Allah جل جلاله versin, verelim inşaAllah. 
Nefsimize kanmayalım inşaAllah.  

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 

Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
01 Mart 2025/ 01 Ramazan 1446 
Sabah Namazı – Akbaba Dergahı, İstanbul 
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